
 1

BR.0002.10.2012 

 
 

Protokół Nr XXVI/2012 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 18 października 2012 r. 
 
 
   Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 21.00. Z ustawowego składu 
Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło udział 18 radnych 
(nieobecni usprawiedliwieni: Renata Walerych, Piotr Picyk, Maria Libera); lista obecności 
stanowi załącznik nr 1; oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, Dyrektor 
SAPO, Kierownik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych, Prezes Poznańskiej Lokalnej 
Organizacji Turystycznej Jan Mazurczak, Komendant Policji Dariusz Wawrzyniak, StraŜnik StraŜy 
Gminnej Paweł Taberski, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy 
lokalnej. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXV sesji. 
4. Informacja na temat działalności Poznańskiej Lokalnej Organizacji Turystycznej. 
5. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Gminy Czerwonak. 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2012 r. 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czerwonak. 
8. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na blokadę środków pienięŜnych zgromadzonych 

na rachunku bankowym. 
9. Uchwała w sprawie ustalenia trybu udzielenia i rozliczania dotacji dla niepublicznych 

przedszkoli oraz innych form wychowania przedszkolnego. 
10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Czerwonak w roku szkolnym 

2011/2012.   
11. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących w roku 2013 i zwolnień w tym podatku. 
12. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w 

roku 2013. 
13. Uchwała w sprawie opłaty od posiadania psów na 2013 rok. 
14. Uchwała w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Czerwonak a 

Miastem Poznań w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 
15. Uchwała w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Czerwonak a 

Miastem Poznań, Gminą Swarzędz i Gminą Pobiedziska w zakresie lokalnego transportu 
zbiorowego. 

16.  Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Bolechowo-Osiedle. 
17. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości połoŜonej w 

Koziegłowach. 
18. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu 

trwałego zarządu. 
19. Zmiana planu pracy Komisji Rewizyjnej. 
20. Wezwanie do usunięcia naruszenia prawa. 
21. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
22. Informacja na temat złoŜonej interpelacji i udzielonej odpowiedzi. 
23. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 

między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
24. Wolne głosy i wnioski. 
25.  Zamknięcie sesji. 
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Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Nie zgłoszono uwag do przedstawionego porządku obrad. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XXV sesji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie protokół XXV sesji. 
W głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Protokół został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Ad.4. Informacja na temat działalności Poznańskiej Lokalnej Organizacji Turystycznej. 
 Prezes Poznańskiej Lokalnej Organizacji Turystycznej Jan Mazurczak przedstawił 
prezentację dotyczącą działalności PLOT, która stanowi załącznik nr 2. 

Wójt Mariusz Poznański zapytał dlaczego składka jest tak wysoka. 
Prezes PLOT Jan Mazurczak odpowiedział, Ŝe jest to najtańsza lokalna organizacja 

turystyczna w Polsce dla samorządów i najdroŜsza dla branŜy. 
 
Ad.5. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Gminy Czerwonak. 
 Komendant Policji Dariusz Wawrzyniak przedstawił prezentację o stanie 
bezpieczeństwa i porządku publicznego w 2011 r. Komendy Miejskiej Policji w Poznaniu. 
Prezentacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Przedstawił równieŜ wyniki pracy osiągnięte 
przez funkcjonariuszy Komisariatu Policji w Czerwonaku w 2012 r. (załącznik nr 4). 
 Radny Marek Pietrzyński zauwaŜył, Ŝe dobrze byłoby przeprowadzić analitykę danych 
statystycznych w celu sformułowania wniosków, które będą pomocne w działaniach. 
 Komendant Dariusz Wawrzyniak odniósł się do wypowiedzi radnego mówiąc, Ŝe w 
roku poprzednim radny wnioskował o dane statystyczne. Komendant powiedział, Ŝe na dzień 
dzisiejszy nie dysponuje takimi środkami finansowymi, aby powołać analityka. 

Radny Robert Maciejewski zapytał ilu obecnie jest policjantów i jaka ilość policjantów, 
według komendanta, jest wskazana w Czerwonaku. 

Komendant Dariusz Wawrzyniak odpowiedział, Ŝe na dzień dzisiejszy komisariat liczy 28 
etatów policyjnych, które nie mają przełoŜenia na ilość policjantów. Zwiększenie ilości 
policjantów będzie zaleŜało od komisji, powołanej w Starostwie Powiatowym, która ma 
przeprowadzić analizę przestępczości. Zwiększenie etatów będzie miało miejsce w przypadku 
gmin, w których zostanie stwierdzone zagroŜenie przestępczością. 

Radny Andrzej Moczulski stwierdził, Ŝe Policja powinna przedstawić konkretne wnioski. 
Radna Wiesława Fedder zapytała czy nadal funkcjonują piesze patrole policyjne w 

Koziegłowach. 
Komendant Dariusz Wawrzyniak odpowiedział, Ŝe 16 i 17 października br. od godz. 

15.00 do 22.00 na terenie Koziegłów był pieszy patrol Policji. 
Radny Wojciech Skrzekut zapytał ile środków jest przeznaczanych na patrole płatne i 

ile jest tygodniowo tych patroli. Radny podziękował za pomoc przy działaniach 
podejmowanych na os. 40-lecia PRL w Czerwonaku. Zapytał równieŜ czy zostali zatrzymani 
sprawcy, którzy doprowadzili do zniszczenia przystanku. 

Komendant Dariusz Wawrzyniak odpowiedział, Ŝe zostali zatrzymani sprawcy 
uszkodzenia przystanku. Natomiast zrezygnowano z patroli płatnych z uwagi na UEFA Euro 
2012. Jednak poczyniono starania, aby sprowadzić jak największą ilość policjantów z m. 
Poznania w celu przeprowadzenia patroli. 

StraŜnik StraŜy Gminnej Paweł Taberski w imieniu Komendanta StraŜy Gminnej Piotra 
Jakubczaka przedstawił sprawozdanie z działalności StraŜy Gminnej za okres trzech 
kwartałów 2012 roku. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Radny Wojciech Skrzekut zaproponował, aby w informatorze dla mieszkańców 
przypomnieć jakie kompetencje posiada StraŜ Gminna. Zwrócił się równieŜ z prośbą, aby na 
bieŜąco przekazywać informacje Policji jeśli dana sprawa nie jest w kompetencji StraŜy 
Gminnej. 
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Radny Jacek Sommerfeld zapytał czy Komenda Miejska Policji w Poznaniu określiła 
termin wydania opinii odnośnie zamontowania znaków drogowych informujących o kontroli 
prędkości za pomocą fotoradarów. 

StraŜnik Paweł Taberski odpowiedział, Ŝe w tej chwili termin nie jest znany. Natomiast 
szczegółowych informacji udzieli Komendant StraŜy Gminnej Piotr Jakubczak. 

Radny Andrzej Moczulski zwrócił uwagę na to, Ŝe sprawozdanie pokazuje jedynie 
pretensje i Ŝale. Z rozmów z mieszkańcami wynika, Ŝe od momentu powołania StraŜy Gminnej 
nic się nie zmieniło. 
 
Ad.6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2012 r. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła projekt w/w uchwały i autopoprawkę 
do zmian budŜetowych związaną z Zarządem Osiedla Karolin. 
 Zastępca Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów Przemysław Maćkowiak 
poinformował, Ŝe komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. W imieniu komisji 
przedstawił następujące wnioski: 
- wniosek o wystosowanie pisma do Prezydenta Miasta Poznania o zagwarantowanie 
środków w budŜecie na 2013 r. na badania tła powietrza atmosferycznego; 
- wniosek o umniejszenie środków przekazanych do budŜetu przez Wydział Rozwoju i Promocji 
o kwotę 3.000 zł, poniewaŜ o tę kwotę trzeba zwiększyć środki przeznaczone na koncepcję 
centrów wsi. 
 Przewodniczący Rady poparł wniosek komisji o wystosowanie pisma do Prezydenta 
Miasta Poznania. 

Wójt Mariusz Poznański zaakceptował wniosek komisji w sprawie kwoty przekazywanej 
do budŜetu przez Wydział Rozwoju i Promocji. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, Ŝe 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Radny Wojciech Skrzekut wystąpił z wnioskiem, aby z kwoty 45.000 zł, zdjętej z dotacji 
celowej związanej z kursem autobusu linii 70 do Kicina, przeznaczyć kwotę 20.000 zł na 
przystanki autobusowe. Radny zwrócił się równieŜ z prośbą, aby zwrócić uwagę PW 
„Transkom” na uzupełnienie przed zimą pleksi na przystankach. 

Wójt Mariusz Poznański przychylił się do wniosku radnego. Powiedział, Ŝe wymiana 
przystanków jest przewidziana na 2013 r. i jeśli ma to poprawić komfort mieszkańców zgadza 
się na przyspieszenie wymiany przystanków. Zwrócił się do radnego o podanie przystanków, 
które mają zostać wymienione. 

Radny Wojciech Skrzekut wymienił wnioskowane przystanki: ul. Taczaka, Kicin I, Kicin 
Leśniczówka, Koziegłowy Działki (zadaszenie). 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały wraz z autopoprawkami. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na 
sali. Uchwała została przyjęta 17 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 
 
Ad.7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Czerwonak. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła projekt w/w uchwały i dokonała korekty 
związanej z błędem pisarskim. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów Przemysław Maćkowiak 
poinformował, Ŝe komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.8. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na blokadę środków pienięŜnych zgromadzonych 
na rachunku bankowym. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła projekt w/w uchwały. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad.9. Uchwała w sprawie ustalenia trybu udzielenia i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
przedszkoli oraz innych form wychowania przedszkolnego. 

Dyrektor SAPO Jerzy Roch Kowalski przedstawił projekt w/w uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, Ŝe 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
Zastępca Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów Przemysław Maćkowiak 

poinformował, Ŝe komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
Radny Marek Pietrzyński stwierdził, Ŝe naleŜy zastanowić się nad sposobem stworzenia 

zdrowej konkurencji między przedszkolami publicznymi i niepublicznymi. Zachodzi 
konieczność podjęcia decyzji o chęci tworzenia przedszkoli niepublicznych i sposobie 
zachęcania do ich powstawania. Czynnikiem zniechęcającym do zakładania przedszkoli 
niepublicznych jest wysokość dofinansowania. 

Dyrektor SAPO Jerzy Roch Kowalski odpowiedział, Ŝe z punktu widzenia właściciela 
prywatnego dotacja w wysokości 75% jest wystarczająca. Nie trzeba motywować osób 
prywatnych do zakładania przedszkoli niepublicznych. Czynnikiem motywującym do 
załoŜenia przedszkola niepublicznego jest lokal. 

Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe w związku z tym, iŜ w przedszkolach publicznych 
obowiązuje Karta Nauczyciela, koszty płacy są o wiele wyŜsze niŜ w przedszkolach 
niepublicznych. Natomiast w przedszkolach niepublicznych, w których nie obowiązuje Karta 
Nauczyciela, koszty utrzymania są niŜsze w granicach od 20% do 40%. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak odniosła się do 
wypowiedzi radnego Marka Pietrzyńskiego mówiąc, Ŝe komisja zajmowała się tym tematem, 
otrzymała wyczerpujące odpowiedzi od Dyrektora SAPO i dlatego teŜ zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Czerwonak w roku szkolnym 
2011/2012. 
 Dyrektor SAPO Jerzy Roch Kowalski przedstawił informację o stanie realizacji zadań 
oświatowych, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił się z pytaniem o doprecyzowanie jakie dane powinna 
zawierać taka informacja. 
 Dyrektor SAPO Jerzy Roch Kowalski odpowiedział, Ŝe zgodnie z ustawą Wójt składa 
sprawozdanie Radzie Gminy. Ustawa nie precyzuje jak powinno wyglądać sprawozdanie 
więc Wójt przedstawia to w taki sposób, w jaki przyjął do wykonania. Forma i treść 
sprawozdania moŜe zostać przedyskutowana z Wójtem. 
 
Ad.11. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
obowiązujących w roku 2013 i zwolnień w tym podatku. 

Kierownik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych BoŜena Borejsza-Wysocka 
przedstawiła projekt w/w uchwały. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów Przemysław Maćkowiak 
poinformował, Ŝe komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. Komisja stoi na 
stanowisku, Ŝe wszystkie stawki podatku od nieruchomości powinny zostać podwyŜszone o 
4%. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
poinformował, Ŝe komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały i zaproponowała, 
aby stawki podatku zostały podwyŜszone o 4%. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń poinformował, 
Ŝe radny Leszek Lesiczka zaproponował, aby pozostawić stawki podatku na poziomie 2012 r. 
Jednak komisja przegłosowała stanowisko, Ŝe stawki podatku naleŜy podwyŜszyć o wskaźnik 
inflacji. 

Wójt Mariusz Poznański zwrócił się do radnych o przyjęcie stawek podatku od 
nieruchomości zapisanych w projekcie uchwały. Pozwoli to na zwiększenie środków na cele 
inwestycyjne w 2013 r. 
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Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poparł wypowiedź Wójta.  
Radny Marek Pietrzyński poparł wniosek Komisji BudŜetu i Finansów, Komisji Gospodarki 

Przestrzennej i Budownictwa oraz Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa o podwyŜszenie 
podatku od nieruchomości o stopień inflacji. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie wniosek w/w 
komisji o podwyŜszenie stawek podatku od nieruchomości o 4%. W głosowaniu wzięło udział 
16 radnych z 16 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 11 głosami przy 5 przeciw. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały wraz z przyjętym wnioskiem. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych 
na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.12. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
w roku 2013. 

Kierownik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych BoŜena Borejsza-Wysocka 
przedstawiła projekt w/w uchwały. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów Przemysław Maćkowiak 
poinformował, Ŝe komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń oznajmił, Ŝe 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
zakomunikował, Ŝe komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad.13. Uchwała w sprawie opłaty od posiadania psów na 2013 rok. 

Kierownik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych BoŜena Borejsza-Wysocka 
przedstawiła projekt w/w uchwały. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów Przemysław Maćkowiak 
poinformował, Ŝe komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. Członkowie komisji 
postulują, aby zastanowić się nad poprawą rejestracji psów. 

Wójt Mariusz Poznański odpowiedział, Ŝe obecnie psy są czipowane za darmo. 
Przewodniczący Rady zapytał czy StraŜ Gminna moŜe ukarać właścicieli 

niezaczipowanych psów mandatem. 
Wójt Mariusz Poznański odpowiedział, Ŝe StraŜ Gminna moŜe ukarać mandatem 

właścicieli niezaczipowanych psów. Zdaniem Wójta warto zaczipować psy, poniewaŜ w 
przypadku zaginięcia pies się odnajdzie. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń oznajmił, Ŝe 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
zakomunikował, Ŝe komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Radny Andrzej Moczulski powiedział, Ŝe od momentu podniesienia stawki opłaty od 
posiadania psów do 50 zł zmniejszyły się wpływy do budŜetu z tego tytułu, a zwiększyła się 
ilość psich zgonów. 

Przewodniczący Rady zapytał czy rzeczywiście wpływy z tytułu opłaty od posiadania 
psów spadły. 

Kierownik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych BoŜena Borejsza-Wysocka wyjaśniła, 
Ŝe ściągalność opłaty w 2011 r. kształtowała się na poziomie 73%. Natomiast jeśli chodzi o 
2012 r. weryfikacja nastąpi pod koniec roku. 

Radny Wojciech Skrzekut w imieniu Klubu Radnych „Lepsza Gmina” złoŜył wniosek o 
dopisanie do zwolnień z opłaty od posiadania psów osoby, które adoptowały psa ze 
schroniska dla zwierząt. 

Wójt Mariusz Poznański zapytał jak długo to zwolnienie miałoby obowiązywać. 
Radny Wojciech Skrzekut odpowiedział, Ŝe w większości gmin nie ma zapisów 

odnośnie obowiązywania zwolnienia. 
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Wójt Mariusz Poznański zwrócił uwagę, Ŝe naleŜy wskazać schronisko. Zaproponował, 
aby z opłaty zostały zwolnione psy, które zostaną adoptowane w ciągu 2 tygodni z kojca w 
Owińskach. 

Radny Wojciech Skrzekut zwrócił uwagę, Ŝe jeśli chodzi o adopcję w ciągu 2 tygodni z 
kojca w Owińskach, moŜe być problem ze sformułowaniem zapisów. Natomiast w zapisie 
uchwały naleŜy wskazać schronisko w Czarnkowie. 

Radca Prawny Małgorzata Ratajczak zaproponowała, aby w paragrafie 5 
wprowadzić zapis, iŜ opłaty od posiadania psów nie pobiera się z tytułu posiadania psa 
nabytego w schronisku dla zwierząt, z którym Gmina Czerwonak zawarła umowę, który został 
przekazany do schroniska przez StraŜ Gminną. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały wraz z autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na 
sali. Uchwała została przyjęta 10 głosami przy 2 przeciw i 4 wstrzymujących się i stanowi 
załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad.14. Uchwała w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Czerwonak a 
Miastem Poznań w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk dokonał uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
Podkreślił, Ŝe jest to uchwała intencyjna, której podjęcie jest niezbędne, aby Prezydent i Rada 
Miasta Poznania podjęli decyzje o przedłuŜeniu obowiązującego porozumienia na rok 
następny.  
 Radny Wojciech Skrzekut poinformował, Ŝe Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Promocji i Usług pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych z 15 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 14 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad.15. Uchwała w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Czerwonak a 
Miastem Poznań, Gminą Swarzędz i Gminą Pobiedziska w zakresie lokalnego transportu 
zbiorowego. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk dokonał uzasadnienia projektu w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 Wójt Mariusz Poznański prosił radnych o podjęcie rozmów z radnymi Miasta Poznania 
na temat przedłuŜenia porozumienia. 
 
Ad.16. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Bolechowo-Osiedle. 

Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak dokonując uzasadnienia projektu w/w 
uchwały zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały dokonując zmiany nazwy ulicy z 
Olszowej na Olchową. Wyjaśnił, Ŝe wystąpiono do właściciela części prywatnej drogi o zgodę 
na nadanie nazwy Olszowa dla tej ulicy. Nazwa ta jest dostosowana do istniejącego 
nazewnictwa ulic w tym rejonie. W związku z tym, iŜ właściciel wystąpił z pismem, w którym 
wyraził zgodę na nadanie nazwy Olchowa dla tej ulicy, zaproponowano przyjęcie tej nazwy.  
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
powiedział, Ŝe komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
  Komisja Oświaty, Kultury i Sportu równieŜ pozytywnie zaopiniowała projekt w/w 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad.17. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości połoŜonej w 
Koziegłowach. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk dokonał uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
powiedział, Ŝe komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
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Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Ad.18. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z 
tytułu trwałego zarządu. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk dokonał uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
powiedział, Ŝe na posiedzeniu komisji pojawiła się wątpliwość, czy w uzasadnieniu podano 
właściwą decyzję, gdyŜ sygnatura wskazuje na wydanie decyzji w 2010 r. 
 Zastępca Wójta wyjaśnił, Ŝe postępowanie zostało wszczęte w 2010 roku stąd numer 
sygnatury. 
 Zastępca Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów Przemysław Maćkowiak 
powiedział, Ŝe komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ad.19. Zmiana planu pracy Komisji Rewizyjnej. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski poinformował, Ŝe Komisja 
BudŜetu i Finansów zwróciła się z wnioskiem do Komisji Rewizyjnej o przeprowadzenie kontroli  
zakupów dokonanych przez CRKF „Akwen” w 2012 r. W związku z tym przewodniczący komisji 
prosił o wyraŜenie zgody na dodatkową kontrolę w listopadzie.   
 Wójt Mariusz Poznański prosił o precyzyjne określenie zakresu kontroli. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie zmianę planu 
pracy. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Zmianę planu pracy 
przyjęto 14 głosami, przy 2 wstrzymujących się. Zmieniony plan pracy stanowi załącznik nr 19 
do protokołu. 
 
Ad.20. Wezwanie do usunięcia naruszenia prawa. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, Ŝe wezwanie do usunięcia 
naruszenia prawa dotyczy zmiany zapisów uchwały w  sprawie mpzp w zakresie przebiegu 
drogi wojewódzkiej nr 196 w rejonie wsi Bolechowo-Szlachęcin. Zastępca Wójta wyjaśnił, Ŝe 
jeśli Rada Gminy odmówi wezwania do usunięcia naruszenia wówczas po 30 dniach firma 
Ordo  moŜe złoŜyć skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w celu usunięcia 
zapisów planu. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
poinformował, Ŝe komisja omawiała sprawę na posiedzeniu. Wyjaśnił, Ŝe komisja zapoznała 
się z zapisami aktualizowanego planu, z którego wynika, Ŝe ograniczenia, o których pisze 
firma nie są zapisane  ponadto na tym terenie jest wykonywana sieć kanalizacyjna w ramach 
przedsięwzięcia realizowanego przez  Związek Międzygminny Puszcza Zielonka, do której firma 
będzie mogła się podłączyć. 
 Rada Gminy nie uwzględniła wezwania do usunięcia naruszenia prawa. 
 
Ad.21. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski doprecyzował zapisy uchwały, 
po zmianie § 1 otrzymuje brzmienie: „Uznaje się za bezzasadną skargę wniesioną przez Pana 
Antoniego Postanowicza w piśmie z dnia 2 września 2012 r. na działalność Wójta Gminy 
Czerwonak w przedmiocie bezczynności i opieszałości w wykonaniu decyzji Wójta 
dotyczącej  nielegalnego spuszczania ścieków deszczowych z ul. Lipowej w Koziegłowach i 
stacji paliw w Czerwonaku, z przyczyn określonych w uzasadnieniu do niniejszej uchwały”. 
Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej dokonał uzasadnienia projektu uchwały 
podkreślając, Ŝe komisja uznała skargę za bezzasadną. Jednak z korespondencji istniejącej w 
sprawie przedmiotu skargi wynika, Ŝe Gmina Czerwonak nie posiada zezwolenia na 
podłączenie odprowadzania wód opadowych z ul. Lipowej, ze stacji paliw Statoil naleŜącej 
do Spółki „Transkom” i z dwóch rowów melioracyjnych do kolektora deszczowego w ul. 
Gdyńskiej.  W świetle powyŜszego, komisja widzi potrzebę pilnego uregulowania prawnego 
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obecnego stanu faktycznego. Przewodniczący komisji zapytał dlaczego sprawa tak długo 
nie jest rozwiązana.  
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe sprawa dawno byłaby uregulowana gdyby Pan 
Antoni Postanowicz nie przeszkadzał WZDW w realizacji budowy kolektora ul. Gdyńskiej. 
 Radny Marek Pietrzyński, członek Komisji Rewizyjnej powiedział, Ŝe radni nie mają 
wiedzy ani wszystkich dokumentów w sprawie. Po analizie materiałów, którymi dysponują 
radni, moŜna mieć obraz, Ŝe Wójt się mści. Zaproponował spotkanie Wójta z Panem A. 
Postanowiczem w celu załatwienia spraw. 
 Radny Jacek Sommerfeld, członek Komisji Rewizyjnej powiedział, Ŝe na posiedzeniu 
komisji, radnym udzielono informacji, iŜ kwestie związane ze stacją paliw leŜą w gestii  Prezesa 
PW „Transkom”, a nie Gminy Czerwonak oraz, Ŝe nie ma obaw, co do przyszłości spuszczania 
ścieków ze stacji paliw do nowego kolektora. W związku z powyŜszym  radny zapytał, czy 
ścieki ze stacji paliw będą mogły być spuszczane do nowego kolektora. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe Pan Antoni Postanowicz odwołuje się do 
wszystkich instancji i w ten sposób blokuje realizację kolektora ul. Gdyńskiej. Prosił radnych, 
aby  doradzili skarŜącemu, Ŝe jeśli nie będzie blokował tej inwestycji wówczas jego problem 
się zakończy i WZDW zrealizuje inwestycję. Wójt podkreślił, Ŝe odpowiada za finanse publiczne 
i nie moŜe wydatkować ich na wszystko, o co wnioskuje skarŜący.       

 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały wraz z autopoprawką zgłoszoną przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. W 
głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 14 
głosami przy 2 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 
Ad.22. Informacja na temat złoŜonej  interpelacji i udzielonej odpowiedzi. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, Ŝe interpelację złoŜył radny 
Jacek Sommerfeld i uzyskał na nią odpowiedź, którą radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 
 Radny Jacek Sommerfeld podziękował za udzieloną odpowiedź i zaprosił Zastępcę 
Wójta Tomasza Stellmaszyka na następne posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa, Polityki 
Społecznej i Zdrowia w celu udzielenia odpowiedzi mieszkańcom w kwestiach poruszanych w 
interpelacji.  
 
Ad.23. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
zapytał o pkt 6 w Wydziale Urbanistyki i Gospodarki Gruntami dotyczący procedury 
planistycznej terenu wsi Trzaskowo, radny zwrócił uwagę, Ŝe plan został juŜ uchwalony. 
 Wójt Mariusz Poznański prosił o wykreślenie w/w punktu, gdyŜ nastąpiła pomyłka. 
 Informacja stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Ad.24. Wolne głosy i wnioski. 
 Radna, sołtys wsi Bolechowo-Osiedle Beata Gryska zwróciła się z następującymi 
kwestiami: 
- powiedziała, Ŝe od ponad miesiąca monitoruje wodę w swojej miejscowości, która ma 
ciemne zabarwienie. Radna wielokrotnie interweniowała w Urzędzie Gminy i firmie 
„Meliopoz” ale bez skutku. Prosiła o zainteresowanie się problemem; 
- zapytała kto organizował spotkania z mieszkańcami w sprawie centrów wsi: komisja, czy 
klub radnych. Zwróciła uwagę, Ŝe nikt jej nie poinformował o spotkaniu, ani nie uzgadniał 
terminu. 
 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Promocji i Usług Przemysław 
Maćkowiak wyjaśnił, Ŝe spotkanie zorganizowała komisja, a nie klub. Posiedzenie komisji 
odbyło się przed sesją, a dzień po sesji mijał termin przesyłania wiadomości do biuletynu „I 
wiesz więcej”, w którym została zamieszczona informacja na temat spotkań.  Ponadto 
wysłano wiadomości e-mail. Jeśli ktoś poczuł się niedoinformowany to Przewodniczący 
komisji wszystkich przeprosił. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
poinformował, Ŝe komisja nie została merytorycznie zapoznana z kwestią skargi kasacyjnej. 
Radczyni, która została poproszona na posiedzenie poinformowała, Ŝe dopiero zapoznała się 
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z materiałem. Przewodniczący komisji powiedział, Ŝe docierają do niego niepokojące 
informacje na temat interpretowania obecnego stanu prawnego. W związku z powyŜszym 
zapytał o stan prawny dotyczący procedur związanych z uchwalaniem nowych planów i 
tych istniejących.  
 Wójt Mariusz Poznański zabrał głos w następujących kwestiach: 
- skarga kasacyjna została przygotowana przez prof. Marka Szewczyka. Z wyroku Sądu 
wynika, Ŝe jeden niezadowolony obywatel na podstawie Konstytucji moŜe uchylić całe 
studium. Wójt poinformował, Ŝe sytuacja jest trudna gdyŜ nie wiadomo na jakiej podstawie 
uchwalać plany. Wójt nagłośnił temat, gdyŜ jest to powaŜne zagroŜenie demokracji; 
- Wójt poinformował, Ŝe od października jest współprzewodniczącym Komisji Wspólnej Rządu i 
Samorządu Terytorialnego. Ze strony rządowej Przewodniczącym jest Minister Administracji i 
Cyfryzacji  Michał Boni;  
- nawiązał do interpelacji radnego Jacka Sommerfelda. Prosił radnych, aby nie wracać do 
historii sprzed 30 lat, gdyŜ takie pytania zajmują  bardzo duŜo czasu urzędnikom. Podkreślił, Ŝe 
radni mają prawo do składania interpelacji, ale prosi, aby ograniczyć je do jednej konkretnej 
kwestii;  
- Wójt zwrócił się do Przewodniczącego Rady z prośbą o przełoŜenie sesji na godziny 
poranne, 
- czystość wody w Bolechowie-Osiedlu -  kwestię awarii wody prosił składać bezpośrednio do 
Zastępcy Wójta, wyjaśnił, Ŝe ciemny kolor wody często jest wynikiem róŜnego rodzaju awarii, 
płukania rur itd.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, Ŝe w sprawie wody kontaktował się 
dzisiaj z Prezesem firmy „Meliopoz”, od którego uzyskał informację, iŜ były dwie awarie. Prosił, 
aby w przyszłości kwestie związane z wodą zgłaszać u niego. Zastępca Wójta nie był 
wcześniej poinformowany o zaistniałym problemie.  
 Sołtys wsi Bolechowo Marek Smykowski  zwrócił się z następującymi kwestiami: 
- w związku z występującym problemem związanym z drzewami, które groŜą złamaniu 
zaproponował, aby to sołtysi wskazywali urzędnikom, które to są drzewa; 
- zaproponował szerszą dyskusję na temat wody (wodociągi, ochrona przeciwpoŜarowa itd.); 
- zapytał o wniosek złoŜony przez firmę na  wydanie decyzji środowiskowej dla terenu, który 
nie jest objęty planem (dotyczy to terenu przy ul. Poligonowej od Bolechowa do Bolechowa – 
Osiedle). Sołtys zapytał czy Urząd ma podstawy prawne, aby odmówić wydania decyzji; 
- zapytał, czy Urząd analizuje, czy koszty, jakie gmina ponosi z tytułu pobierania opłat za psy  
są wyŜsze od wpływów; 
- wnioskował, aby sesje odbywały się nadal w godzinach popołudniowych. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odniósł się do wypowiedzi radnych: 
- koszty, jakie gmina ponosi z tytułu pobierania opłat za psy nie są wyŜsze od wpływów, 
- powiedział, Ŝe Urząd będzie szukał podstaw, aby odmówić wydania decyzji środowiskowej, 
- poinformował, Ŝe został powołany zespół na czele, którego stoi mecenas Ewa Gąsiorek, 
gmina planuje wypowiedzieć umowę firmie Meliopoz i powołać własną  spółkę wodno-
kanalizacyjną.  
 Radny Leszek Lesiczka zaprosił wszystkich na rozprawę administracyjną w sprawie firmy 
Bros, która odbędzie się w Swarzędzu w sali sesyjnej o godz. 10.00. 
 Radny Marek Pietrzyński zapytał o następujące kwestie: 
- czy gmina jest w 100% udziałowcem firmy „Transkom”; 
- jakie podjęto decyzje odnośnie budynku przy ul. Kwiatowej w Koziegłowach; 
- na jakim etapie jest postępowanie dotyczące budowy centrum kultury i sportu przy 
pływalni. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak zabrała głos w 
następujących sprawach: 
- zapytała o podłączenie do kanalizacji mieszkańców, obok których posesji przebiega 
kanalizacja, a którzy nie podłączyli się ze względu na duŜe koszty. Radna zwróciła uwagę na 
duŜe róŜnice w kosztach podłączeń. Zapytała, czy nie moŜna ujednolicić stawki; 
- poinformowała, Ŝe w sobotę na hali sportowej w Czerwonaku odbyła się Biesiada 
Czerwonacka zorganizowana przez róŜne podmioty ze środków Stowarzyszenia Światowid. 
 Wójt Mariusz Poznański odniósł się do wypowiedzi radnych: 
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- jest zlecenie na projekt rozbudowy pływalni. Został ogłoszony przetarg, a rozpoczęcie 
realizacji zadania jest przewidziane na początek przyszłego roku, 
- nie ma moŜliwości pozyskania  środków zewnętrznych na modernizację budynku przy ul. 
Kwiatowej w Koziegłowach. GOPS moŜe uzyskać środki na konkretne działania, a nie na 
remont budynku. 
 Wójt Mariusz Poznański zachęcił wszystkich do wglądu na gminną stronę internetową 
w celu obejrzenia relacji z pobytu delegacji Gminy Czerwonak na kongresie oświatowym w 
Warszawie. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zaproponował spotkanie 
Przewodniczących Komisji i Klubów Radnych z Wójtem w sprawie budŜetu na 2013 rok oraz 
budynku  przy ul. Kwiatowej w Koziegłowach. Ustalono, Ŝe spotkanie odbędzie się 25 
października o godz. 13.00 w Urzędzie Gminy. 
 Radny Andrzej Moczulski zwrócił się z prośbą o zamontowanie świateł na skrzyŜowaniu 
w Promnicach oraz o zabezpieczenie drogi chodnikowej dla dzieci uczęszczających do 
szkoły (od ronda do Promnic). 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiadając na pytania radnych wyjaśnił, Ŝe 
firma Aquanet poinformowała, Ŝe tam, gdzie w ulicy nie ma głównego ciągu 
kanalizacyjnego nie ma moŜliwości wykonania przyłączy. Gmina chce pomóc mieszkańcom, 
którzy nie znaleźli się w programie Związku Międzygminnego Puszcza Zielonka. W związku z 
tym planuje się, Ŝe spółka wodno-kanalizacyjna, która ma powstać moŜe zająć się tą kwestią.  
 
 Ad.25. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął XXVI sesję Rady Gminy Czerwonak. 
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